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                                Punct de vedere personal vizavi de Vaccinul de tip ARNm COVID-19 

 

În materialul pe care l-am pregătit voi prezenta succint câteva date despre vaccin și 

vaccinare, despre situația actuală vizavi de atitudinea specialiștilor față de vaccin, vom încerca să 

vedem dacă poate fi gândită vreo legătură între vaccin și semnul fiarei din Apocalipsa 13, iar în 

final, voi face câteva recomandări. Cadrele medicale, specialiștii, își argumentează pozițiile și fac 

recomandări în calitatea respectivă, ceea ce este foarte bine, mai ales că unii dintre ei sunt creștini 

temători de Dumnezeu. Maniera în care am conceput eu acest material este una pastorală, 

încercând să prezint datele, așa cum pot fi acestea observate în momentul de față. 

  

Partea I 

În cele ce urmează voi spune câteva date despre vaccinul Pfizer / BioNTech 

Virusul SARS-CoV-2 prezintă pe suprafața sa o proteină (denumită Spike) cu ajutorul 

căreia penetrează membrana celulelor pe care le infectează. 

Noutatea vaccinului de tip ARNm COVID-19 este că partea sa activă constă într-o secvență 

de material genetic (ARNm) care conține informația genetică responsabilă pentru sintetizarea 

proteinei Spike. Acest ARNm este înglobat în nanoparticule lipidice care-i facilitează pătrunderea 

în celulele umane după inocularea în mușchiul deltoid. O dată intrat în celulă, la nivelul 

ribozomilor se citește informația genetică specifică proteinei Spike și are lor sintetizarea acesteia. 

Proteina ajunge ulterior în ganglionii limfatici axilari, este detectată ca un potențial pericol pentru 

orgnism și sunt produși anticorpii necesari neutralizării ei, adică răspunsul imun pe care-l dorim. 

În consecință, în cazul infectării cu virusul, anticorpii formați vor recunoaște proteina Spike care 

se află pe suprafața virusului și se vor lega de ea marcând-o pentru a fi recunoscută și distrusă de 

celulele imunitare (leucocite). În consecință, virusul este inactivat. Potrivit specialiștilor, ARNm 

din vaccin pătrunde în celula umană doar până în citoplasmă, el neputând pătrunde în nucleul 

celular pentru a afecta ADN-ul nostru, adică informația genetică a organismului uman.  

Iată și lista excipienților:  

((4-hidroxibutil)azanediil)bis(hexan-6,1-diil)bis(2-hexildecanoat)  

(ALC-0315) 2-[(polietilenglicol)-2000]-N,N-ditetradecilacetamidă (ALC-0159)  

1,2-Distearoil-sn-glicero-3-fosfocolină (DSPC)  
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Colesterol, Clorură de potasiu, Dihidrogenofosfat de potasiu, Clorură de sodiu, Fosfat 

disodic dihidrat, Sucroză, Apă pentru preparate injectabile. (Vezi Proespect vaccin Comirnaty) 

 

Pentru a fi imparțiali, trebuie să spunem totuși, că sunt și unii medici care susțin că încă nu 

s-a demonstrat suficient faptul că riscul interferării ARNm cu ADN-ul nuclear este exclus 

categoric. Este bine cunoscut faptul că în Germania, Statele Unite, Franța, dar și în România, mulți 

medici refuză să se vaccineze fiind rezervați în privința efectelor tehnologiei ARNm, dar și în 

privința altor posibile efecte pe termen lung. Este explicabilă această reticență deoarece este pentru 

prima dată în istorie când se folosesc vaccinuri de tip ARNm.  

Pe de altă parte, Colegiul Medicilor din România încurajează vaccinarea și dă asigurări că 

vaccinul este sigur, așa cum a rezultat foarte clar din materialele prezentate la Conferința online 

de vineri seara (08.01.2020). AMCR a formulat, de asemenea, un punct de vedere în aceeași 

direcție.  

Potrivit prospectului vaccinului în cauză și potrivit specialiștilor în domeniu, acest vaccin 

are cam aceleași indicații și contraindicații, la fel ca oricare alt vaccin. Singura diferență este că 

acest nou vaccin a fost produs într-un timp scurt și nu au putut fi urmărite eventualele efectele 

secundare pe o perioadă de timp mai îndelungată. Sigur, acest impediment este oarecum 

nesemnificativ pentru unii specialiști care motivează încrederea lor argumentând că cercetarea 

științifică și tehnologia sunt deosebit de avansate în momentul de față, așa încât se poate preconiza 

cu destulă relaxare că nu vor fi efecte secundare pe termen lung diferite de cele obișnuite în cazul 

altor vaccinuri. Reacțiile adverse imediate semnalate până acum se încadrează în categoria și 

incidența corespunzătoare celorlalte vaccinuri antigripale sezoniere. 

Totuși, printre alte informații care indică anumite necunoscute, prospectul specifică un 

detaliu (vezi 5.3) care, așa cum este formulat și nefiind însoțit de explicații, atrage atenția: „nu s-

au efectuat studii de genotoxicitate1 sau de carcinogenitate2.” Dar, se dau asigurări că „nu se 

anticipează potențial genotoxic pentru componentele vaccinului (lipide și ARNm)”. Asemenea 

                                                           
1 Testul de genotoxicitate include măsurarea daunelor primare ale ADN care pot fi reparate și astfel reversibile, precum 
și detectarea leziunilor fixe și ireversibile (adică mutații genetice și aberații cromozomiale) care pot fi transmise 
generației următoare atunci când apar în celulele germinative. Testul urmărește și perturbarea mecanismelor implicate 
în menținerea integrității genomului. Pentru o evaluare adecvată a genotoxicității, trebuie evaluate cele trei obiective 
principale (mutația genetică, aberațiile cromozomiale structurale și aberațiile numerice cromozomiale), deoarece 
fiecare dintre aceste evenimente joacă un rol în carcinogeneza și bolile ereditare. 
2 Studii care investighează posibilitățile apariției diferitelor forme de cancer. 
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precizări nu elimină, așadar, niște semne de întrebare, fie necesită niște explicații suplimentare 

pentru a elimina suspiciunile, chiar dacă cei mai mulți specialiști nu întrezăresc nici un pericol.  

O problemă sensibilă dezbătută în spațiul public este legată de pericolul potențial pentru 

fertilitate pe termen neprecizat. Deoarece proteina Spike care prezintă un grad de similaritate cu 

glicoproteina Syncitina-1care se găsește în placentă și este responsabilă pentru formarea placentei, 

se presupune că anticorpii formați în urma vaccinului ar putea reacționa și împotriva Syncitinei 

împiedicând formarea placentei. Răspunsul specialiștilor este simplu: vaccinul declanșează un 

răspuns imun similar cu cel pe care-l declanșează infectarea cu virusul SARS-CoV-2; ori au fost 

atâtea femei însărcinate care s-au infectat cu virusul, au dezvoltat anticorpii respectivi și sarcina 

nu a avut de suferit în nici un fel. Așadar, spun specialiștii, vaccinarea afectează sarcina și 

fertilitatea, tot atât cât le afectează infectarea cu virusul SARS-CoV-2 (vezi rovaccinare). 

Prospectul vaccinului Comirnaty prezintă rezultatele unui studiu care a fost făcut la șobolan și 

formulează următoarele concluzii: „nu au existat efecte asociate vaccinului asupra fertilității 

femelelor, sarcinii sau dezvoltării embrio-fetale sau a puilor. Nu sunt disponibile date cu 

Cominarty privind transferul placentar al vaccinului sau excreția în lapte” (5.3).     

Un studiu statistic realizat în SUA de Centrele de prevenție și luptă împotriva bolilor 

(CDC) (News.ro) pentru vaccinul Pfizer BioNTech arată că la un milion de doze administrate în 

perioada 14.12.2020 – 23.12.2020 a fost înregistrată o rată de 11,1 șocuri anafilactice (nu au fost 

decese, persoanele primind tratament cu epinefrină). Prin comparație, vaccinurile antigripale 

provoacă aproximativ 1,3 șocuri anafilactice la un milion de doze. Totuși este este un risc rar. În 

Marea Britanie au fost raportate 2 cazuri de șoc anafilactic după administrarea câtorva zeci de mii 

de doze (rovaccinare).  

Este important ca persoanele care decid să se vaccineze, cel puțin în primele trei ore să fie 

atente la orice simptome alergice sau care semnalează șocul anafilactic3 și să se asigure că pot 

ajunge repede la o unitate medicală de urgență, fie să-și contacteze medicul de familie sau 

personalul care i-a administrat vaccinul.  

Fiecare ar trebui să ne informăm temeinic, să cautăm călăuzirea Duhului Sfânt și să 

ascultăm de vocea lui, să ținem cont de prudența recomandată în prospect: dacă există 

                                                           

3
 Reacții alergice și șoc anafilactic: erupții cutanate, scăderea tensiunii arteriale, constricția căilor respiratorii, senzația 

de îngroșare a limbii și de umflare a gâtului blocând respirația; pulsul slab, însă rapid, greață, vărsăturile, diaree, 
amețeală sau leșin. 
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hipersensibilitate la conținutul vaccinului, dacă există boli cronice grave, infecți grave sau un risc 

ridicat de reacție alergică severă. Este important consultarea cu medicul curant, fie medicul de 

familie.     

În mod logic, persoanele care au dezvoltat în mod natural anticorpii anti SARS-CoV-2 

pentru că au fost infectați (simptomatici sau asimptomatici), sunt protejate într-o măsură, dar nu 

total, pentru aproximativ 3 luni. Se consideră că administrarea vaccinului suplimentează 

capacitatea de protejare și pentru persoanele din această categorie. Desigur, protecția este limitată 

în timp și în acest caz.  

 

Partea a II-a 

În baza mesajului NT, putem afirma cu certitudine că acest vaccin nu poate fi considerat 

mecanismul satanic de însemnare cu numărul fiarei (666) descris în Apocalipsa 13, indiferent care 

este perspectiva agreată pentru interpretarea Apoclipsei. Voi prezenta argumentele care susțin 

acest punct de vedere luând în considerare 4 poziții de interpretare între care aleg creștinii. 

(A) Credincioșii care consideră că evenimentele din Apocalpsa 6-21 se vor împlini în viitor 

vor trebui să țină cont de următoarele mărturii textuale:  

(1) Dacă Biserica va fi răpită înaintea declanșării Necazului cel Mare, atunci este clar că 

Biserica nu va suporta domnia mondială a Fiarei (Antihristului) (Ap. 13:1) și nici nu va trebui să 

aleagă dacă acceptă sau respinge semnul fiarei 666, deoarece aceste realități vor avea loc în vremea 

Necazului, deci după răpirea Bisericii. Provocarea acceptării semnului fiarei va fi pentru 

credincioșii din vremea Necazului ce Mare, o perioadă definită de evenimente specifice 

consemnate în Apocalipsa 13. Acum nu suntem încă acolo, de aceea vaccinul acesta nu poate 

reprezenta mecanismul de însemnare cu numărul fiarei.  

(2) Pentru cei care consideră că Biserica va trece prin Necazul cel Mare, iar evenimentele 

textului din 1 Tesaloniceni 4:16-17 ar trebui plasate după Necazul cel Mare, atunci este clar, de 

asemenea, că încă nu suntem în Necazul cel Mare pentru că: nu avem încă un conducător politic 

care îndeplinește această funcție exercitând autoritate și influență modială – Fiara (Ap. 13:1-7); nu 

avem o religie mondială satanică și nu observăm încă faptul că toți locuitorii pământului (cu 

excepția Bisericii) i se închină Fiarei (Ap. 13:8); nu este încă evident vreun conducător suprem al 

acestei religii („profetul mincinos”) făcător de semne și minuni amăgitoare (Ap. 13:11-15); nu 

identificăm încă „vreo icoană a Fiarei” (adică ceva care să-i reprezinte caracterul; poate fi ceva din 
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domeniul tehnologiei care deja există) față de care toți oamenii să fie obligați până acolo încât cine 

nu acceptă acel gen de interacțiune cu „chipul fiarei” (care este închinare față de Fiară) să fie ucis 

(Ap. 13:11-15); abia după toate acestea apare și provocarea acceptării semnului Fiarei, numărul 

666 și consecințele sociale, economice și spirituale pe care le produce (Ap. 13:16-18). Așadar, nici 

în acestă variantă de interpretare, vaccinul de acum nu poate fi mecanismul de însemnare cu 

numărul fiarei. 

(B) Pentru cei care interpretează simbolic mesajul Apocalipsei considerând că acesta are 

ceva de spus pentru fiecare perioadă din istoria Bisericii și, de asemenea, pentru cei care consideră 

că textele vorbesc în mod codificat despre realități istorice din prezentul istoric al lui Ioan, 

respectiv din perioada secolului I, astfel încât realitățile care se află în spatele mesajului apocalipsei 

aparțin istoriei care s-a consumat deja, ei bine, pentru acești credincioși problema în discuție este 

irelevantă. 

În concluzie, oricum am încerca să abordăm textele Apocalipsei, vremea istorică în care ne 

aflăm acum nu susține deloc o asociere a vaccinului de tip ARNm COVID-19  cu semnul fiarei. 

Este trist că unii creștini cad în capcana teoriilor apocaliptice speculative fără să-și ancoreze 

convingerile în teologia NT. Să ne amintim că aceleași discuții și temeri, la fel ca acum, au 

înfierbântat internetul și mințile oamenilor când au apărut cardurile biometrice, actele de identitate 

electronice cu cip, implanturile cu cip sau diferite alte posibilități de autentificare biometrică. 

 Desigur, există încă necunoscute și mai ales, multă suspiciune legată de apariția acestui 

virus, de felul în care mass-media a informat sau a dezinformat publicul, de exactitatea și buna 

intenție a statisticilor prezentate și a măsurilor impuse, de interesele politice și mai ales de 

interesele financiare ale producătorilor vaccinului. Nu știu dacă vreodată vom avea răspunsurile 

complete și corecte la aceste probleme. Deși acestea reprezintă contextul în care a fost produs 

vaccinul și, ca urmare, nu-l putem disocia artificial de întreg acest context, nu ar trebui totuși să 

transferăm asupra încercării de a-l înțelege toată frustrarea noastră și suspiciunile cauzate de 

problematica pandemiei. Ne interesează cel mai mult acum dacă există posibilitatea unor efecte 

negative pentru sănătate pe termen lung etc. Cei mai mulți specialiști spun că nu vor fi asemenea 

efecte sau că nu ar trebui să fie (doar în cazuri izolate cum se întâmplă și în cazul altor medicamente 

sau vaccinuri). Am văzut însă că mai există și unele necunoscute. Ei bine, acestea reprezintă cu 

adevărat problemele care ar trebui lămurite în legătură cu acest vaccin, pentru că în privința 

semnului fiarei cred că mesajul Bibliei este clar și ne-am lămurit.  
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Recomandarea mea este ca fiecare să cautăm iluminarea de la Dumnezeu pentru sine însuși. 

S-ar putea ca Dumnezeu care ne cunoaște cel mai bine, pe unii să-i călăuzească să se vaccineze, 

iar pe alți să nu se vaccineze. Suntem diferiți și este posibil să avem reacții diferite. Este corect și 

necesar să ne informăm și să oferim informații corecte, complete, fiind nepărtinitori, dar nu este 

corect să facem presiuni asupra nimănui. Fiecare decide pentru sine potrivit cu lumina pe care o 

primește de la Dumnezeu. Acum se vede cât de important este dacă ne-am dezvoltat sensibilitatea 

de a deosebi noi înșine călăuzirea pe care ne-o oferă El prin Duhul Sfânt. Să avem grijă să-L 

urmăm doar pe Hristos și să căutăm călăuzirea Duhului în mod personal. De aceea ne-a trimis 

Tatăl ceresc Duhul Fiului Său în inimi, fiecărui credincios „în Hristos Isus”, ca să fim călăuziți de 

El, să-I discernem glasul, noi înșine.  

Vă recomand să citiți și Punctul de vedere formulat recent de AMCR cu privire la 

vaccinarea împotriva virusului SARS-CoV-2 pentru prevenirea bolii infecțioase COVID-19.   

Mai presus de toate citiți Biblia, studiați-o, pentru că cei ce cunosc bine Biblia și-L ascultă 

pe Dumnezeu fiind dedicați rugăciunii sunt oameni luminați și în situații critice știu să aleagă 

urmând călăuzirea Duhului Sfânt. 

     


